
Vragen van het lid Lambrechts (D66) aan de minister van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap over 
de achteruitgang in de rekenprestaties van basisschoolleerlingen, kenmerk 2050611240.  
 
 
1 
Hoe interpreteert u de uitslag van het CITO-onderzoek naar het rekenonderwijs op de basisschool 
(PPON-onderzoek), waaruit blijkt dat het rekenniveau van leerlingen op de basisschool achteruit 
holt?  
 
Antwoord 
Het beeld dat het PPON-rapport schetst is genuanceerd. Op sommige onderdelen scoren leerlingen 
juist beter: getallen en getalrelaties, schattend rekenen. De negatieve ontwikkeling op het gebied van 
de vaardigheid van kinderen met bewerkingen (cijferen) is een belangrijk signaal dat nader moet 
worden bekeken. 
Nederland scoort over het algemeen goed in internationaal vergelijkend onderzoek op het gebied van 
rekenen/wiskunde competenties van kinderen (PISA, TIMSS). Op dit moment loopt er weer een TIMSS 
(Trends in International Mathematics and Science Study) waarover in 2007 of 2008 wordt 
gerapporteerd.  
 
2 
Waaraan is deze achteruitgang te wijten? Zijn er nieuwe rekenmethodes ingevoerd die hier (mede) 
debet aan kunnen zijn? 
 
Antwoord 
Het is te vroeg om te speculeren over mogelijke redenen waarom leerlingen minder goed scoren op het 
onderdeel bewerkingen. Om precies te achterhalen hoe het komt dat leerlingen op het gebied van 
bewerkingen achteruit gaan, is nader onderzoek noodzakelijk. Al eerder heb ik de Onderwijsinspectie 
gevraagd komend schooljaar extra aandacht aan rekenen te besteden. De resultaten worden 
gepubliceerd in het Onderwijsverslag 2008. Maar de uitkomsten van het PPON rapport zijn voor mij 
aanleiding om de Inspectie te vragen eerder te starten met een onderzoek onder een kleine steekproef 
van basisscholen en in het najaar van 2006 hierover te rapporteren. Op die manier komt snel meer 
informatie beschikbaar over wat er mis gaat. 
 
3 
Zal dit CITO-onderzoek meegenomen worden in het jaarverslag van de Inspectie van het 
Onderwijs? 
 
Antwoord 
Ja, de Onderwijsinspectie besteedt komend schooljaar (’06-’07) extra aandacht aan het onderwijs in 
rekenen en wiskunde in het primair onderwijs en zal hierover rapporteren in het Onderwijsverslag 
2008.  
 
 
 
 
 



4 
Wat bent u van plan te gaan doen om het rekenniveau van de basisschoolleerlingen te verbeteren? 
 
Antwoord 
Op korte termijn zet ik acties in gang om scholen te informeren en te ondersteunen bij het reken- en 
wiskundeonderwijs, in het bijzonder ‘bewerkingen’. Het resultaat van het PPON onderzoek is 
bovendien voor mij aanleiding om in het najaar van 2006 een (inter)nationale discussie te organiseren 
over het reken- en wiskundeonderwijs en de prioriteiten die daarbinnen moeten worden gesteld.  
In het najaar van 2006 rapporteert de Onderwijsinspectie over een onderzoek naar rekenonderwijs 
onder een kleine steekproef van basisscholen. Zodra de uitkomsten beschikbaar komen, zal ik bepalen 
welke aanvullende acties ondernomen moeten worden.  
 
In dit kader is ook de rekenvaardigheid van (aankomend) Pabo-studenten van belang. Over de 
verbetering van de rekenvaardigheid van (aankomend) Pabo-studenten heb ik goede afspraken 
gemaakt met de HBO-raad. Pabo-studenten zullen met ingang van het komende studiejaar bij aanvang 
van de studie een diagnostische toets afleggen. Daarna kunnen zij zo nodig hun deficiënties 
wegwerken. Aan het einde van het eerste jaar wordt opnieuw getoetst. Wanneer het resultaat 
onvoldoende is, wordt een bindend studieadvies gegeven en kunnen deze studenten de opleiding niet 
vervolgen. Ook wordt onderzoek uitgevoerd naar de aard van de problemen die aankomend studenten 
hebben op het terrein van reken(- en taal)vaardigheid: gaat het om een fundamenteel probleem 
(ontbrekende kennis) of om een onderhoudsprobleem (weggezakte kennis) en zal in samenspraak met 
het VO- en BVE-veld en met de Pabo’s worden nagegaan welke maatregelen er op korte en op langere 
termijn genomen kunnen worden.  


